
armanmeli. ir

روزنامه صبح ایران

دوشنبه
1401  .05    .31

24 محرم      1444

 22   آگوست 2022
قیمت:  5000 تومان

 شماره 
1351

صفحه 2

رئیس سازمان انرژی اتمی: 

چراتضمینمیخواهیم

صفحه 11

یـادداشــت 1

صفحه 2

امیررضا واعظی آشتیانی
فعال سیاسی اصولگرا

رئیس دولت سیزدهم اعلام کرده است که حل مسائل 
و چالش اقتصادی کشور بدون در نظر گرفتن مشکلات 
بیرونی در دستور کار است و اعتقاد دارد رسیدن به راه حل 
برای حل این چالش ها موضوعی جدا از بحث توافق وین 
خواهد بود. البته اگر توافق برجام به نتیجه برسد می تواند 

بر روی مسائل اقتصادی ...

آثاربازگشتبهبرجامروانیاست

صفحه 11

یـادداشــت 2

صفحه2

احمد دستمالچیان 
کارشناس روابط بین الملل

ابراهیم رئیسی مکررا اعلام کرده که مسائل اقتصادی 
را به برجام گره نخواهد زد. بحث اقتصادی داخلی است 
و بحث توافق و امور بین المللی نیز در ظرف دیگری مورد 
پیگیری دولت قرار می گیرد. موضع گیری آقای رئیسی 
کاملا منطقی است اما نکته اینجاست که رسانه ها باید این 

مهم را توسعه دهند که برجام ...

همانمردمانیکهتحریمراتحملمیکنند

صفحه 11

سخــن روز

همین صفحه

اخیرا یکی از آقایان محترم که هم مسئولیت اجرایی و 
هم مسئولیت پارلمانی داشتند، جمله ای مبنی بر اینکه 
مردم منتظر نباشند که برجام اثر مشخصی در بهبود وضع 
اقتصادی شان داشته باشد را بیان کردند. البته ملاحظات 
ایشان قابل تامل است اما ریشه چنین بحث هایی به ضعف 
نگاه توسعه ای در مدیریت سیاسی برمی گردد. بنده 

همیشه دو ...

حشمت ا... فلاحت پیشه
نماینده ادوار مجلس

صفحه 4

نرخ جریمه های بدحجابی به صورت غیررسمی 
در فضای مجازی منتشر شد

وجهنقد،مشکلاعتقادی
راهمحلمیکند؟

صفحه 9

صفحه 3

 روح حاکم بر طرح  مجلس 
محدود کردن فضای مجازی است

 توپ      فیلترینگ 
میان دولت   و  مجلس!

 دولت وظیفه دارد 
به مردم در این فضا کمک کند

»آرمان ملی« تاثیرات داخلی احیای برجام را بررسی می کند

 علی مطهری:  مخالفت   با   روحانی 
دلیل  مخالفت  با  برجام  بود

    دیدند بدون برجام نمی شود کشور را اداره کرد    
     انرژی اتمی 
      ربطی به بمب ندارد

احیایبرجامدربیموامید همانمردمانیکهتحریمراتحملمیکنند
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در خلال روزهای هفته ای که گذشت و از میانه هفته پیش 
اتمسفر دیگری بر سپهر سیاست ایران نشست و فضا برای 
حصول توافق مثبت تر از گذشته شد؛ مجموعه اخبار منتشر 
شده از جراید و رسانه های داخلی، منطقه ای و بین المللی 
روایت تازه ای پیش روی قاطبه مردم، خواص، جناح های 
مختلف و سیاستمداران در منظومه سیاست قرار داده است 
و این قضیه به انحا و طرق مختلف حکایت از پیشرفت نسبی 
در مذاکرات داشت ولی آنچه از میانه هفته اخیر به صدر اخبار 
رسانه ها و جراید برگشت و روی خروجی تلکس خبرگزاری های 
داخلی نشست پاسخ مثبت ایران به متن اروپایی ها بود که شائبه 
احیای برجام را بیش از پیش تقویت کرد. البته در این میان 
برخی چهره ها و سیاسیون مثل احمدی بیغش، نماینده مجلس 
و عضو کمیسیون انرژی و امنیت ملی نیز از عدم قطعیت حصول 
توافق و اختلاف مبنایی دو طرف گفتند و همچنین نورنیوز تیتر 
زد که: »تا زمان مشخص شدن دیدگاه های ایران که به طور 
قطع با ایده های هماهنگ کننده اتحادیه اروپایی تطبیق صد 
درصدی ندارد نمی توان درباره فرجام گفت وگوها اظهار نظر 
قطعی کرد.« در عین حال ند پرایس هم روز دوشنبه درباره 
نظرات ایران به درخواست اتحادیه اروپا گفت: »ما پاسخ خود را 
به پیشنهاد اروپا به صورت شفاف ارائه خواهیم داد و به محض 
اعلام تعهد ایران به توافق باز خواهیم گشت.« پس از این مسأله 
بود که مجدد سخنگوی وزارت خارجه ایالات متحده آمریکا در 
کنفرانس خبری گفت: »آنچه در پرونده هسته ای ایران قابل 
مذاکره است تکمیل شده و ما موضع خود را که به اروپایی ها 
تحویل داده ایم؛ فاش نمی کنیم.« این واژه فاش نکردن بسیار از 
طرف آمریکایی ها محتاطانه و محافظه کارانه ارزیابی می شود. 
حالا باید منتظر ماند و دید پاسخ واشنگتن و اتحادیه اروپا به 
نظرات ایران درباره متن پیش نویس اتحادیه اروپا چه خواهد 
بود؟! که البته هنوز آمریکایی ها سکوت پیشه کرده اند و چیزی 
به بیرون درز نکرده از تحولات فرجام برجام که در اختیار جراید 
و رسانه ها قرار بگیرد و تنها ند پرایس سخنگوی وزارت خارجه 
ایالات متحده برای چندمین بار متوالی به رسانه ها اعلام کرده 
است که به زودی جواب دولت متبوعش را به اتحادیه اروپا 
تحویل خواهد داد. اگر زودتر برجام احیا می شد شاید الان و 
شکی نیست ثبات نسبی در اقتصاد و بازار به واسطه برگشت 
تجار، صادرات و سرمایه های تازه و نو به کشور و باز شدن 
کریدورهای تازه اقتصادی قضیه به ضرس قاطع فرق می کرد. 
ولی اکنون با فرسایشی و بطئی شدن مذاکرات و محاق و توقف 
۵ ماهه و از سرگیری مذاکرات در هفته گذشته به واسطه بسته 
پیشنهادی ویژه جوزپ بورل رئیس سیاست خارجی اروپا حالا 
خبر از آماده شدن پیش نویس متن نهایی توافقنامه احیای 
برجام در رسانه ها می شود اگرچه وزیر خارجه این مذاکره آخر 
را خوب و موفقیت آمیز ارزیابی کرده است و کاخ سفید از روند 
مثبت این مذاکره با روی باز استقبال کرده است باید منتظر 
ماند تا میانه شهریور چه اتفاقی در پلن سپهر سیاست کشور رخ 
خواهد افتاد و آیا حصول رضایت بخش احیای برجام در نهایت 
به وقوع خواهد پیوست یا نه مشمول صبر استراتژیک سیاسی 

و گذر زمان است. 

اخیرا یکی از آقایان محترم که هم مسئولیت اجرایی و 
هم مسئولیت پارلمانی داشتند، جمله ای مبنی بر اینکه 
مردم منتظر نباشند که برجام اثر مشخصی در بهبود وضع 
اقتصادی شان داشته باشد را بیان کردند. البته ملاحظات 
ایشان قابل تامل است اما ریشه چنین بحث هایی به ضعف 
نگاه توسعه ای در مدیریت سیاسی برمی گردد. بنده 
همیشه دو کلیدواژه داشتم و براساس این دو کلید واژه 
دولت ها و سیاستمداران را مورد ارزیابی قرار می دهم. 
این دو کلیدواژه عبارت است از تنش زدایی در خارج و 
توسعه در داخل. معتقدم دو عامل مشکلات ما همین 
موضوع است و هرگاه نگاه مبتنی بر تنش زدایی در خارج 
و توسعه در داخل داشتیم، موفق کرده ایم. هیچ کشوری 
در طول تاریخ به اندازه ایران تحت تحریم نبوده، هرچند 
که الان عدد تحریم های روسیه بالاتر از ایران است ولی از 
نظر تاریخی و اثرگذاری هیچ کشوری به اندازه ایران دچار 
تحریم نبوده است. تحریم های مختلف را تحلیل نمی کنم و 
فقط تحریم های هسته ای که در طول سال 2006 میلادی 
به این سمت به طور مشخص شکل گرفته را اگر ارزیابی 
کنم، این تحریم ها به شدت برای اقتصاد کشور  آسیب زا بوده 
است. جالب این است که همواره مسئولان کشور ما از مردم 
تقدیر کردند که مقاومت آنها در مقابل تحریم ها باعث شده 
که کشور از موضع برتر مذاکرات هسته ای را ادامه دهد ولی 
جالب این است که الان موضوع احیای برجام مطرح است 
و طرح این موضوع از سمت برخی مسئولان که مردمی که 
تحریم را تحمل کردند از مزایای پایان تحریم برخوردار 
نمی شوند،  جای توجیه ندارد. در صورتی که در طول دورانی 
که تحریم ها علیه کشور شکل گرفته، به تحقیق ماهانه 
کشور بیش از سه میلیارد دلار ضرر در حوزه نفت و گاز و 
قراردادهای مربوطه را تحمل کرده علاوه بر آن فرصت های 
زیادی در حوزه اقتصادی و سرمایه گذاری را از دست داده ایم 
. در صورتی که غیر از اینکه ماهانه بیش از سه میلیارد دلار 
کشور از محل عدم صادرات عادی نفت و فرآورده های نفتی 

ضرر می کند، فقط در طول هر روز صدها میلیارد تومان 
کشور دارد تخفیف نفت می دهد. تخفیفی که ایران بابت 
نفت خودش به چین می داد. اگر یک سامان مدیریتی مبتنی 
بر توسعه وجود داشته باشد، فقط تخفیفی که از ناحیه 
عدم تخفیف نفت، همین نفتی که روزانه هشتصدهزار تا 
یک میلیون بشکه در روز صادر می شود، پول هر روز عدم 
تخفیف می توانست طرح های عمرانی یکی از استان های 
کشور را   اجرا کند. مهم ترین منع در بحث موضوع هسته ای 
بمب است. وقتی که کشور ما به دنبال بمب هسته ای نیست 
دلیلی ندارد که این همه تاوان تحریم را بدهد. پس وقتی 
کشور به دنبال بمب نیست و راهبرد بمب هسته ای ندارد، 
اجازه دهند که کشور راهبرد تنش زدایی هسته ای را ادامه 
دهد. به عنوان مثال الان دو حوزه بسیار حساس با امکان 
استفاده دوگانه در دنیای امروز عبارتند از صنعت هسته ای و 
فناوری فضا. بسیاری از کشورها به ویژه برخی از کشورهای 
عرب همسایه ما که هیچ ادعایی در این دو حوزه هسته ای 
و فضا مطرح نکردند، به طرق مسالمت آمیز الان برنامه های 
ده ساله ای را برای پیوستن به کشورهای پیشرفته در 
زمینه انرژی هسته ای و فضا در پیش گرفته اند و ما می بینیم 
کشورهایی مثل عربستان و امارات متحده عربی و برخی دیگر 
از کشورهای منطقه الان دارند به صورت مسالمت آمیز میزان 
سوختی را که در زمینه هسته ای برنامه ریزی کردند خیلی 
بیشتر از سوختی است که هنوز ایران نتوانسته در صنعت 
هسته ای خود مورد استفاده قرار دهد. خاطره ای را عرض 
می کنم: در زمان یکی از مسئولیت هایم در مجلس وقتی برای 
ماموریت بازدید به آب سنگین اراک رفته بودم، وقتی بعد از 
خروج ترامپ از برجام حدود 80 میله سوخت قلب رآکتور آب 
سنگین اراک را دیدم، در یک روز زمستان برف روی میله ها 
را کنار زدم و دیدم که داخلش سیمان شده و این ادعایی که 
مطرح می شود مبنی بر اینکه قلب رآکتور را سیمان ریختند 
برای تغییر کاربری آب سنگین اراک به عنوان یکی از تعهدات 
ایران قرار شده که نیمی از میله های سوخت اراک با سیمان 
پر شوند. آن زمان که برف ها را کنار زدم و سیمان را که دیدم 
به یکی از مهندسین آنجا-  چون ترامپ خارج شده بود – به 
مسئولی که داشت برای ما گزارش می داد، گفتم آیا این لوله ها 
از کار افتاده اند یا دوباره می توانیم اینها را به کار بگیریم؟ ایشان 

جواب داد که من این لوله ها را می توانم دو ماهه تمیز کنم 
و دوباره به کار بگیریم ولی سوالی را هم مطرح کرد که مرا 
به فکر فرو برد. گفت ولی آقای دکتر چرا این کار را بکنیم؟ 
این صحبت را که کرد ایشان را به ماشین خودم دعوت کردم 
و گفتم این سوال را چرا از من پرسیدی؟ ایشان گفت که 
شما هفت سال پیش هم این بازدید را از اینجا انجام دادید 
آن موقع تنها تاسیساتی که وجود داشت همین تاسیسات 
هسته ای نیروگاه آب سنگین بود ولی الان حدود بیش از 
30 سوله را به من نشان داد و گفت این سوله ها بعد از برجام و 
توافقی که کردیم برای اینکه پی ام دی یا ابعاد نظامی احتمالی 
را بستیم، امکان بهره گیری از صنعت هسته ای در حوزه های 
علم، فناوری و پزشکی و غیره را پیدا کردیم، و همین حالا به 
عنوان مثال در آب سنگین اراک بیش از 34 تولید روز دنیا را 
داریم. کاتالوگ هایی به من نشان داد که یکی از کشورهایی 
که پیشنهاد خرید به ایران داده بود، آلمان بود. از بحث ایشان 
نتیجه گرفتم وقتی کشور به دنبال بمب نیست، دستاوردی 
که از فناوری خودکفایی دارد این است که کشور بتواند 
فناوری مسالمت آمیز هسته ای اش را در حوزه های مختلف 
به کار بگیرد. الان هم این شرایط فراهم است و به نظرم کشور 
باید استفاده کند، تحریم ها را پایان دهد و هرچه سریع تر در 
مسیر خدمت رسانی به مردمی که در دوران تحریم مقاومت 
کردند، قرار بگیرد. این ادعا را قبول ندارم که الان کشور 
نمی تواند از مزایای پایان تحریم بهره گیری کند. در طول 
مذاکرات هسته ای، برگ برتر مذاکره کنندگان ایرانی تکیه 
بر مقاومت مردم در مقابل تحریم ها بود. ولی این مقاومت 
برای ملت و خانواده ها هزینه داشته و مردم نجیبانه تحمل 
کردند به امید اینکه صبح سحری بدمد لذا اگر برجام احیا 
شود، باید اصل دیگر در حکمرانی خوب یعنی شفافیت مورد 
توجه قرار بگیرد. در حوزه های عمومی و رسانه ای باید دقت 
شود که آمار واقعی سود مملکت از ناحیه پایان تحریم ها 
مشخص شود و اینکه این پول خرج مردم شود . مشکل دیگر 
کشور وجود  فساد است شبیه آنچه در فولاد مبارکه دیدیم و 
به نظرم اگر فساد وجود نداشته باشد، در قالبی شفاف مزایای 
تحریم هایی که برداشته شده در توسعه کشور به کار گرفته 
شود آن موقع این مردم ایران هستند که بیش از همه از 
مزایای سیاست خارجی تنش زدایانه برخوردار خواهند شد. 

چند وقت بود به خاطر شرایط فرهنگی، 
بهداشتی تهران دنبال کلمه ای مناسب 
می گشتم تا به عنوان صفت در کنار تهران 
قرار دهم. خدا خیر دهد به اعضای شورای 
شهر که در ابداع عبارات برای وصف تهران 
آن هم در بعد منفی فعال هستند. همین 
چند روز پیش یکی از اعضای محترم این 
شورا در میان حرف هایش گفت که: »تهران 

ول است« خدا خیر دهد به ایشان و رأی 
من حلالشان باشد که مشکل فکری مرا 
حل کرد. »ول« بودن همان رهابودن با بار 
منفی است. سرخود بودن از ویژگی های ول 
بودن است. درختان بیش از صدساله بریده 
می شوند و کسی پاسخگو نمی شود. سیل 
می آید »شوی مدیران درسیل« آغاز می شود 
و بلافاصله تب مسابقه حضور می خوابد. یکی 
از دوستان می گفت فلانی تو که با شهردار 
همسوی سیاسی هستی چرا زبان به انتقاد 
از وی می گشایی؟ گفتم برادر اگر به برخی 
حرکات منفی انتقاد نکنم فردای قیامت از 

روی دوستان وهمرزمان شهیدم خجالت زده 
خواهم شد. ظاهرا منطق بنده قوی بود و قابل 
پذیرش. درهمین حیص وبیص درگیری چند 
نفراز ماموران شهربان با یک دستفروش در 
بلوار آیت اله کاشانی نظر همه مردم از جمله 
ما را به خود جلب کرد. آقای شهردار نقش و 
جایگاه این ماموران چیست؟ اگر این عزیزان 
حتی به بخشی از وظایف قانونی خود عمل 
می کردند؛ اینهمه بنای غیرقانونی و غیرمجاز 
در فرحزاد، ده ونک، کن، مسیر رودخانه های 
کن و سرخه حصار چگونه ساخته می شدند؟ 
آقای زاکانی افتخار بدهید یک روز بدون 

اطلاع از کارکنان دفترتان خیلی سرزده 
شما را به نقاطی ببرم که به ماموریت واقعی 
ماموران شهربان پی ببرید. البته در میان 
این ماموران افراد شریف و پاکدست و 
وجدانمند بسیاری حضور دارند. از مافیای 
کیسه به دست و زباله دزدها آنقدر گفتیم 
ونوشتیم زبانمان مو درآورده است. بساط 
گسترها و دستفروشان در صادقیه و پونک 
و چاردیواری و تهرانسر و... مردم را خسته 
کرده اند. جوی های مملو از زباله های مختلف 
از جسد حیوانات تا موش های زنده در حد و 

اندازه گربه دیگر نیازی به بیان ندارند. 

امین جمشیدزاده
فعال سیاسی

حشمت ا... فلاحت پیشه
نماینده ادوار مجلس

مجید ابهری
آسیب شناس اجتماعی

صفحه 3

چرخهسوختهستهای
یکچرخه
قدرتسازاست

آرمان ملی: برجام و رسیدن به توافق هر قدر که برای مقامات کشورها، 
رسانه ها و تحلیلگران جای بحث و تحلیل دارد در جامعه به نحو دیگری نمود 
پیدا می کند و جامعه تاثیرات برجام را می بیند. چه اینکه پرسش اصلی مطرح 
برای مردم این است که احیای برجام چه تاثیراتی در وضع زندگی مردم 

خواهد داشت. چنانکه به عقیده برخی ...

 توضیحات غلامعلی رجایی در باره اتهام دخالت 
در نوشتن نامه میرحسین موسوی

دخالتینداشتهام
آرمان ملی: غلامعلی رجایی، فعال سیاسی در گفت وگویی 
نقش خود را در نوشتن نامه اخیر میرحسین موسوی تکذیب 
کرد. یکی از سایت های خبری به تازگی خبری را منتشر کرده 
که در آن عنوان شده فردی با عنوان»غ- ر« متن بیانیه اخیر 
مهندس موسوی را از اردشیر امیرارجمند گرفته و پس از اخذ 
امضا از مهندس موسوی آن را منتشر کرده است. برخی از 
رسانه های نزدیک به این سایت نوشته اند که براساس تحقیقات 
و بررسی هایی که خبرنگار ما انجام داده مشخص شده که فرد 
نامبرده غلامعلی رجایی است. رجایی در این زمینه می گوید: 
بنده زمانی که این خبر را شنیدم به حال رسانه های اصولگرا 
که به جای بیان واقعیت و مشکلات مردم، تلاش می کنند به 
دیگران افترا بزنند تأسف خوردم. من این موضوع را تکذیب 
می کنم و عنوان می کنم هیچ نقش و دخالتی در نوشتن بیانیه 
اخیر مهندس موسوی نداشته ام. این متن بیانیه نبوده و بلکه 
مقدمه ای بوده بر هفده اطلاعیه مهندس موسوی که بنده نیز 
از طریق رسانه ها از آن مطلع شده ام. نکته دیگر اینکه بنده 
تاکنون هیچ دیداری با اردشیر امیر ارجمند نداشته و هیچ 
ارتباطی با وی درشبکه های اجتماعی نداشته و ندارم.  وی 
همچنین در باره رابطه اش با میرحسین موسوی گفته است: 
رابطه بنده با مهندس موسوی به شکلی نیست که بیانیه های 
ایشان را بنویسم. آقای مهندس تاکنون دوبار از حصر با بنده 
تماس گرفته اند و بنده نیز همواره از نزدیکان و بستگان جویای 
احوال ایشان بوده ام. به همین دلیل نه بیانیه ای در کار بوده، 
نه واسطه ای و نه کسی از مهندس موسوی امضا گرفته است. 
این کنشگر سیاسی در نقد عملکرد اصولگرایان می افزاید: به 
نظر می رسد اصولگرایان به مرحله ای از استیصال رسیده اند که 
خواسته اند از این موضوع به سود خود بهره برداری سیاسی 
کنند. اصولگرایان به هر حال به برخی اصول پایبند هستند و به 
همین دلیل من به کسانی که چنین دروغ هایی را در رسانه ها 
منتشر می کنند می گویم همواره در کارهای خود خدا را در نظر 
بگیرند و از زدن تهمت و افترا به دیگران خودداری کنند. بنده 
از نظر قانونی موضوع را پیگیری خواهم کرد و از کسانی که 

مسبب انتشار این اکاذیب بوده اند شکایت خواهم کرد. 

تمدیدگذرنامهدرمرزامکانپذیرنیست
وزیر کشور با اعلام اینکه در رابطه با برگه تردد برای 
سفر اربعین با دولت عراق مشغول مذاکره هستیم، گفت: 
کار تمدید گذرنامه در مرزها، با توجه به شلوغی آن، امکان 
پذیر نیست.  احمد وحیدی در پایان نشست کمیته فرهنگی 
ستاد مرکزی اربعین، افزود: یکی از کمیته های فعال ستاد 
مرکزی اربعین، کمیته فرهنگی است که جمع گسترده ای 
از فرهیختگان در آن حضور دارند. برنامه های این کمیته 
استفاده از ظرفیت های هنری، تهیه کتاب و مقاله پیش از 
مراسم و همچنین همایش برای برگزاری هر چه باشکوه تر 
مراسم اربعین است. وحیدی در خصوص گذرنامه هم گفت: 
در رابطه با برگه تردد با دولت عراق مشغول مذاکره هستیم 
اما کار تمدید گذرنامه در مرزها، با توجه به شلوغی آن، امکان 
پذیر نیست و باید نسبت به تمدید آن پیش از رسیدن به مرز 

اقدام کنند. 

آرمان ملی: پرسشی که طرح می شود این است 
که آیا افرادی که از تمکن مالی بالایی برخوردارند، 
جریمه ها را پرداخت می کنند و طبقات پایین تر 
جامعه برای جریمه نشدن مجبور به رعایت حجاب 
مدنظر ستاد امر به معروف، می شوند؟ و در واقع 
حجاب افراد با میزان سرمایه آن ها تنظیم می شود؟ 
بحث سلبریتی ها چه می شود؟ آیا همان جا روی 
فرش های قرمز، به خاطر بیرون بودن تارهای 
مو، مانتوهای کوتاه یا نداشتن مانتو، آرایش 
غلیظ و خیلی چیزهای دیگر جریمه می شوند؟ 

»آرمان ملی« به بررسی سیگنال های جدید به بازار ارز می پردازد؛ 

برجام با قیمت دلار چه می کند؟ 
    افزایش قیمت ارز را باید به عنوان رکنی ثابت در نظام اقتصادی کشورمان در نظر بگیریم که هیچ راه فراری هم از آن نیست و پای ثابت نظام اقتصادی ما خواهد بود، 

اما اینکه فاصله این افزایش قیمت ها و یا شدت و ضعف آن به چه میزان خواهد بود با عوامل تعیین کننده بسیاری همراه است 

       مصطفی درایتی در گفت وگو با »آرمان ملی«:           قاسم محبعلی در گفت وگو با »آرمان ملی«:      

احیای برجام تنش ها  را 
کاهش خواهد داد

دولت به فکر کاهش 
تورم باشد

     احیای برجام چالش های 
منطقه ای را در مسیر 
دیپلماتیک قرار می دهد

     مقابله با فساد
     نیازمند تصمیم

    جدی است    

صفحات 6و7


